
PROTOKÓŁ NR IV/2019  

z posiedzenia Rady Miejskiej w Szprotawie 
z 25 stycznia 2019r., godzina 10.00 

Miejsce posiedzenia – sala posiedzeń Urzędu Miejskiego w Szprotawie 

Radna nieobecna – Bożena Wójcik-Wojtkowiak – nieobecność usprawiedliwiona 

 

OTWARCIE SESJI 

Otwarcia IV sesji Rady Miejskiej w Szprotawie dokonał przewodniczący rady radny 
Andrzej Stambulski, który przywitał przybyłych na sesję radnych, burmistrza, sekretarza i 
skarbnika gminy, sołtysów, przewodniczących zarządów, kierowników wydziałów UM, 
kierowników, prezesów i dyrektorów jednostek podległych gminy. Ponadto przywitał Pana 
Dariusza Rosolskiego, reprezentującego Kancelarię Radców Prawnych Jerzmanowski i 
wspólnicy z Poznania. Przywitał również radnych Rady Powiatu Żagańskiego, mieszkańców 
gminy, zaproszonych gości i prasę. Stwierdził prawomocność obrad. 

Rada minutą ciszy uczciła pamięć samorządowców, którzy odeszli na wieczną służbę – Pawła 
Adamowicza – Prezydenta Miasta Gdańsk i Marka Kopty – burmistrza i wiceburmistrza 
Żagania, a w ostatniej kadencji Rady Powiatu 2014-2018 – Zastępcę Starosty.  

PRZYJĘCIE PORZĄDKU OBRAD: 

Propozycji zmiany porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad: 

1. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej tj. od 28 grudnia 2018 do  
24 stycznia 2019r.  

2. Informacje o:  
a) sytuacji gminy w świetle prowadzonych spraw sądowych i komorniczych; 
b) rzeczowo-finansowej realizacji zadań z zakresu wykorzystania funduszu 

sołeckiego za 2018 rok. 
3. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Szprotawa; 

b) planu pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Szprotawie na 2019 rok. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
6. Wolne wnioski. 
7. Oświadczenia. 
8. Informacje. 
9. Zamknięcie obrad IV sesji Rady Miejskiej w Szprotawie. 
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Ad. 1  SPRAWOZDANIE BURMISTRZA Z DZIAŁALNO ŚCI 
MI ĘDZYSESYJNEJ TJ. OD 28 GRUDNIA 2018 DO 24 STYCZNIA 
2019R. 

Burmistrz Mirosław G ąsik przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2  Informacje o: 
 

a) sytuacji gminy w świetle prowadzonych spraw sądowych i komorniczych 
 

Na prośbę przewodniczącego rady radnego Andrzeja Stambulskiego na wstępie głos zabrał 
radca prawny Dariusz Rosolski z Kancelarii Radców Prawnych Zygmunt Jerzmanowski  
z Poznania, prowadzącej gminie sprawy sądowe z tytułu inwestycji wodno-kanalizacyjnej. Po 
wprowadzeniu tematu przez radcę prawnego, zapytania do mecenasa skierowali i głos w 
dyskusji zabrali: przewodniczący rady radny Andrzej Stambulski, wiceprzewodniczący rady 
radny Andrzej Skawiński, radny Jerzy Chmara, radny Józef Rubacha, radny Ireneusz 
Ganczar, radny Janusz Biliński, mieszkaniec gminy -Tadeusz Kosmatka, burmistrz Mirosław 
Gąsik, mieszkaniec gminy - Zdzisław Zagórski. 

b) rzeczowo-finansowej realizacji zadań z zakresu wykorzystania funduszu 
sołeckiego za 2018 rok. 

 

Głosu w dyskusji nie zgłoszono 

 

Ad. 3  PODJĘCIE UCHWAŁ: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Szprotawa 
 

Radna Beata Jakowicka przedstawiła opinię Komisji Budżetu do projektu uchwały. 
Komisja wydała opinię pozytywną z przeciwnym  głosem radnej Bożeny Wójcik-
Wojtkowiak. Zdaniem radnej Bożeny Wójcik-Wojtkowiak, organem władnym do 
dokonywania zmian w zakresie limitów zobowiązań i wydatków na realizację przedsięwzięć 
finansowanych z udziałem środków europejskich, zmian w ramach środków 
współfinansowania krajowego, w tym własnego beneficjenta i innych zmian o których mowa 
w projekcie uchwały powinna być nadal rada jako organ najwyższy gminy i odpowiedzialny 
za stan finansów gminy. W sytuacji obecnej tj. dużego zadłużenia gminy oddawanie 
kompetencji rady na rzecz organu wykonawczego tj. burmistrza zdaniem radnej jest 
nieuzasadnione.  
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Po otwarciu dyskusji nad projektem uchwały, zapytania do pani skarbnik skierowali radni 
Józef Rubacha i Ireneusz Ganczar. Radni na zgłoszone zapytania otrzymali odpowiedź.  
 
Więcej głosu w dyskusji nie zgłoszono 
 
Rada w głosowaniu 15”za”, 2”przeciw”, 3”wstrz.” uchwałę podjęła. Uchwała o numerze 
IV/33/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
 
Wyniki imienne: 

1) MONIKA BIAZIK    - „ZA” 
2) JANUSZ BILIŃSKI    - „ZA” 
3) JERZY CHMARA    - „ZA” 
4) MARCIN CHMURA    - „ZA” 
5) IRENEUSZ GANCZAR   - „ZA” 
6) STEFAN GOŁEK    - „ZA” 
7) BARTŁOMIEJ GRONO   - „ZA” 
8) BEATA JAKOWICKA    - „ZA” 
9) MAŁGORZATA ŁAZARCZYK  - „PRZECIW” 
10) SZYMON MATUSZEWSKI   - „ZA” 
11) ROMAN PAKUŁA    - „ZA” 
12) PIOTR PŁASKOCIŃSKI   - „WSTRZYMAŁ SIĘ” 
13) STANISŁAW ROSÓŁ    - „ZA” 
14) JÓZEF RUBACHA    - „WSTRZYMAŁ SIĘ” 
15) PIOTR SIUDA     - „ZA” 
16) MACIEJ SIWICKI    - „ZA    
17) WŁADYSŁAW SOBCZAK   - „ZA” 
18) ANDZREJ SKAWIŃSKI   - „ZA” 
19) ANDRZEJ STAMBULSKI   - „ZA”  
20) JÓZEFA ŚLISKA    - „PRZECIW” 
21) BOŻENA WÓJCIK-WOJTKOWIAK  - NIEOBECNA 

 
b) planu pracy stałych komisji Rady Miejskiej w Szprotawie na 2019 rok. 

Po przedstawieniu (pozytywnych) opinii przez stałe komisje tj. Budżetu. Gospodarki, 
Społecznej i Rolnictwa przewodniczący rady wspomniał, że w środę na skrzynki e-mailowe 
radnych został przesłany zmieniony plan kontroli Komisji Rewizyjnej. Zmiana między tym, 
który został radnym pierwotnie przesłany polega na przesunięciu kontroli w miesiącu. Nowe 
kontrole nie doszły, zatem jest to tylko zmiana formalna i w takiej formie projekt uchwały 
zostanie poddany procedowaniu.   

Brak dyskusji 

Rada w głosowaniu 17”za”, 0”przeciw”, 3”wstrz.” uchwałę podjęła. Uchwała o numerze 
IV/34/2019 stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Wyniki imienne: 
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1) MONIKA BIAZIK    - „ZA” 
2) JANUSZ BILIŃSKI    - „ZA” 
3) JERZY CHMARA    - „ZA” 
4) MARCIN CHMURA    - „ZA” 
5) IRENEUSZ GANCZAR   - „ZA” 
6) STEFAN GOŁEK    - „ZA” 
7) BARTŁOMIEJ GRONO   - „ZA” 
8) BEATA JAKOWICKA    - „ZA” 
9) MAŁGORZATA ŁAZARCZYK  - „WSTRZYMAŁA SI Ę” 
10) SZYMON MATUSZEWSKI   - „ZA” 
11) ROMAN PAKUŁA    - „ZA” 
12) PIOTR PŁASKOCIŃSKI   - „ZA” 
13) STANISŁAW ROSÓŁ    - „ZA” 
14) JÓZEF RUBACHA    - „WSTRZYMAŁ SIĘ” 
15) PIOTR SIUDA     - „ZA” 
16) MACIEJ SIWICKI    - „ZA    
17) WŁADYSŁAW SOBCZAK   - „ZA” 
18) ANDRZEJ SKAWIŃSKI   - „ZA” 
19) ANDRZEJ STAMBULSKI   - „ZA”  
20) JÓZEFA ŚLISKA    - „WSTRZYMAŁA SIĘ” 
21) BOŻENA WÓJCIK-WOJTKOWIAK  - NIEOBECNA 

 

Ad. 4  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH: 

Interpelacje zgłosili: 

� Radny Marcin Chmura ustawienie znaku B-18 tj. znak ograniczający wjazd ciężkich 
pojazdów na drogi gminne na terenie gminy. Samochody ciężarowe często 
przekraczają dopuszczalny tonaż i niszczą drogi. Prośba również do Policji, żeby 
częściej kontrolowała tego typu pojazdy, 

� Radny Stanisław Rosół wyrównanie i utwardzenie drogi na Zabobrzu  
(ul. Dąbrowskiego, Krótka, Sikorskiego, Porzeczkowa, Jana Pawła II). Liczne ubytki i 
dziury stanowią niebezpieczeństwo dla kierowców i pieszych. Druga interpelacja 
dotyczy zamontowania progu zwalniającego, bramy zabezpieczającej wejście oraz 
oznakowanie przejścia dla pieszych przy Zespole Przedszkolnym na ul. Parkowej. 

� Radna Józefa Śliska jest zbulwersowana tym, że wielomilionowe długi gminy 
pokrywane są przez najniżej zarabiających tj. kucharki, obsługę, woźnych itd., Jakie 
oszczędności gmina osiągnie, uderzając w najuboższych ?. Szprotawa jest 
zbulwersowana tym, że dostaną po kieszeni najubożsi i w jaki sposób gmina będzie 
miała oszczędności ?. 

� Radny Piotr Płaskociński dokończenie naprawy i modernizacji mostku przy 
szprotawskich wodociągach i udostępnienie go dla mieszkańców, aby mogli 
swobodnie się nim poruszać. Druga interpelacja dotyczy odbioru odpadów 
niesegregowanych trzy lub cztery razy w miesiącu na terenie wiejskim. Mieszkańcy 
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wsi są poszkodowani, gdyż płacą tyle samo co mieszkańcy miasta, a śmieci od nich 
odbierane są tylko raz na miesiąc. 

� Radny Jerzy Chmara zamontowanie w ciągu ulicy Ciszowskiej w Szprotawie 
progów zwalniających w postaci progów wyspowych. 

 

Ad. 5  ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania, zgłoszone przez radnych na sesji rady 28 grudnia 
2018r.  roku odczytał wiceprzewodniczący rady radny Andrzej Skawiński 

 

Ad. 6  WOLNE WNIOSKI 

Wniosek w imieniu Rady Pedagogicznej i Prezydium Rady Rodziców SP Nr 1 w Szprotawie 
złożyła dyrektor szkoły Jadwiga Zarzeczna-Rosół w odniesieniu do stanowiska radnej Bożeny 
Wójcik-Wojtkowiak, wyrażonej przy wydawaniu opinii do projektu uchwały budżetowej na 
2019 rok na sesji 28 grudnia 2018r.  Głos w sprawie zabrał radny Ireneusz Ganczar twierdząc, 
że nie wszyscy radni tak myślą jak to przedstawiła radna, a większość radnych popiera 
działania szkoły czego wyraz dali przy głosowaniu nad projektem uchwały budżetowej.  

Następnie głos w punkcie zabrali: Artur Sączawa – mieszkaniec gminy Szprotawy, 
wypowiadając się w temacie powierzenia przez gminę żywienia w przedszkolach dla 
podmiotu zewnętrznego.  Kolejny wniosek złożył sołtys wsi Bobrowice Jerzy Stachurski w 
temacie drogi gminnej Bobrowice – Sieraków, która zdaniem sołtysa jest w stanie 
katastrofalnym, wykorzystywana przez użytkowników motorów crossowych i quadów. Sołtys 
prosi o zajęcie się tą sprawą i poprawienie stanu drogi do użytkowania. Kolejny wniosek 
złożył mieszkaniec Szprotawy w temacie braku komunikacji autobusowej do Zielonej Góry, 
gdzie mieszkańcy nie posiadający samochodów nie mogą dostać się do lekarza do Nowej Soli 
i do Zielonej Góry. W dalszej części głos zabrali  sołtys wsi Henryków Monika Kubik, radny 
Jerzy Chmara, Pan Artur Sączawa, Pani Urszula Borsuk – Kierownik Międzygminnego 
Centrum Integracji Społecznej WINDA, wiceprzewodniczący rady radny Andrzej Skawiński, 
radny Marcin Chmura, Pan Artur Sączawa, przewodniczący rady radny Andrzej Skawiński, 
Pani Małgorzata Miszczak - dyrektor Zespołu Przedszkolnego, radny Władysław Sobczak, 
radny Jerzy Chmara,  Pani Urszula Borsuk – Kierownik Międzygminnego Centrum Integracji 
Społecznej WINDA, radna Beata Jakowicka, burmistrz Mirosław Gąsik, przewodniczący 
rady radny Andrzej Stambulski, Pan Artur Sączawa, przewodniczący rady radny Andrzej 
Stambulski, wiceprzewodniczący rady radny Andrzej Skawiński, przewodniczący rady radny 
Andrzej Stambulski. 

Więcej głosu nie zgłoszono 
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Ad. 7  OŚWIADCZENIA 

BRAK 

 

 

Ad. 8  INFORMACJE 

BRAK 

 

Ad. 9  ZAMKNI ĘCIE  

Po wyczerpaniu porządku obrad przewodniczący rady radny Andrzej Stambulski zamknął 
obrady IV sesji Rady Miejskiej w Szprotawie. Czas trwania sesji – 4 godziny.  

Na tym zakończono protokół 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

Andrzej Stambulski 

 

Protokół sporządziła: 
Małgorzata Pachurka  


